
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 14 grudnia 2023 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej ul. Lilpopa 18 

 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca  
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Małgorzata Łaskarzewska 
- Wojciech Żółtowski 
- Dąbrówka Smolny 
- Sławomir Lasota 
oraz 
Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb 
Skarbnik Miasta Podkowa Leśna Agnieszka Czarnecka 
Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Iwona 
Zalewska 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”, 
b. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu,  
c. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040, 
d. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok, 
e. ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2023. 
4. Dyskusja nad możliwościami wykorzystania nagrody zdobytej za największą liczbę osób 
zaszczepionych przeciw COVID-19. 
5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.05,  przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 6 członków Komisji: Bożena Majewska, Wojciech 
Żółtowski, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Małgorzata Łaskarzewska, Sławomir Lasota, Dąbrówka 
Smolny) oraz stwierdziła kworum. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z 21 listopada 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu ze wspólnego 



posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Spraw Społecznych z 29 listopada 
2023 roku. 
W wyniku głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

a)  

Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb powiedział, że plan zrównoważonej mobilności 
powstawał przez ostatnie 2 lata i na obecnym etapie nie ma możliwości by wprowadzić 
zmiany w jego treści. Dzięki programowi możliwe będzie pozyskanie środków z KPO. 
Beneficjentem programu będzie Miasto Stołeczne Warszawa, lecz dzięki współpracy mogą 
skorzystać z niego również okoliczne gminy. W wyniku prac powstanie bilet metropolitalny, 
który mógłby umożliwić komunikację za pomocą jednego biletu zarówno w SKM, KM i WKD. 
Wprowadzenie programu poprawi jakość życia mieszkańców.  
 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że uczestnictwo w programie jest dla gminy 
bardzo dużą szansą. W ramach programu mogą być zrealizowane ścieżki rowerowe, nowe 
parkingi i wszystko co będzie związane z komunikacją. Dzięki temu, że beneficjentem jest 
duże miasto to jest spora szansa dla Podkowy Leśnej na rozwój.  
 
Radny Sławomir Lasota zapytał czy w dokumencie jest plan inwestycji, na które Miasto 
Podkowa Leśna otrzyma dofinansowanie. 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że w programie nie ma konkretnych inwestycji 
w danych gminach, a są jedynie wyznaczone kierunki w jakich będzie podążało Miasto 
Stołeczne Warszawa wraz z współpracującymi gminami. Dokument był przedstawiany 
okolicznym samorządom i mieszkańcom oraz był konsultowany z gminami przez ostatnie 2 
lata. W przypadku realizacji projektów dot. poprawy komunikacji będą one bazowały na 
omawianym dokumencie.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb powiedział, że gmina Podkowa Leśna została 
objęta w dokumencie jako obszar kluczowy. 
 
Radny Sławomir Lasota zapytał co w dokumencie jest nt. Podkowy Leśnej. 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że w dokumencie nie ma rozdzielenia projektów 
na poszczególne gminy, a jest jedynie ogólne założenie mówiące o tym, że w jednostkach 
samorządu terytorialnego wykonywane będą ścieżki rowerowe, parkingi Park&Ride i zakup 
nowego niskoemisyjnego taboru pojazdów.  
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że celem projektu jest ułatwienie korzystania ze 
środków komunikacji miejskiej przez mieszkańców aglomeracji warszawskiej.  



 
Radna Małgorzata Łaskarzewska zapytała czy w projekcie bierze udział Grodzisk Mazowiecki.  
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że tak. Program dotyczy pociągów PKP, SKM, 
KM i WKD. 
 
Radny Sławomir Lasota zapytał czy w ramach projektu jest szansa na wybudowanie ścieżki 
rowerowej łączącej Podkowę Leśną z Warszawą. 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że w dokumencie jest określone czego 
beneficjenci oczekują i jest informacja o połączeniu węzłów ścieżek rowerowych oraz 
wykonanie nasadzeń przy ścieżkach. 
 
Radny Wojciech Żółtowski zapytał o źródła finansowania programu. 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że jednostki samorządu terytorialnego będą 
wnioskowały za pośrednictwem Miasta Stołecznego Warszawa o realizację określonych 
działań objętych programem. Wszelkie realizacje projektów będzie koordynować główny 
Beneficjent.  
 
Radny Sławomir Lasota zadał pytanie dot. opracowania gminnych planów rozwoju ścieżek 
rowerowych. 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że w ramach omawianego programu taki plan 
będzie opracowywany. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 
2030+””. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że w 2021 roku Rada Miasta podjęła uchwałę 
dot. służebności przesyłu dla PGE. W między czasie PGE zorientowało się, że słup znajduję się 
fizycznie w innym miejscu niż na mapie, co wymaga naniesienia zmian w dokumentach. W 
celu zmiany aktu notarialnego Rada Miasta musi podjąć uchwałę zezwalającą na służebność 
przesyłu. Gmina pobiera opłatę od PGE za umieszczenie urządzenia na terenie działki. W 
porównaniu do poprzedniej uchwały zmieniony został jedynie nieznacznie załącznik graficzny.  
 
Radny Sławomir Lasota zapytał ile wynosi opłata pobierana przez gminę. 
Kierownik PRM Iwona Zalewska powiedziała, że wysokość opłaty wylicza rzeczoznawca i 
zapewne będzie ona wynosiła nie więcej niż 500 zł za cały okres służebności. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 



sprawie „wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu”. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c)  

Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że w uchwale budżetowej proponowane 
są dwie zmiany w planie wydatków majątkowych dot. zadania związanego z fotowoltaiką oraz 
przebudowy nawierzchni na terenie rekreacyjnym na ul. Świerkowej.  
 
Radny Sławomir Lasota zadał pytanie dot. paneli fotowoltaicznych.  
Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że zadanie związane z fotowoltaiką jest 
realizowane przez tak długi czas ze względu na konieczność wykonania odbiorów końcowych 
przez firmę, która nie ma dużego doświadczenia we współpracy z Konserwatorem Zabytków. 
Panele zostały umieszczone na Szkole Podstawowej im. Bohaterów Warszawy, budynku przy 
Urzędzie Miasta i na CKiIO.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040”. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

d)  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok”. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

e)  

Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że do wydatków niewygasających 
zaliczamy zadania, których szansa na zrealizowanie w danym roku wynosi niemalże 100% i są 
już prawie wykonane, lecz ich końcowy odbiór i rozliczenie zostanie wykonane dopiero na 
początku kolejnego roku. W tym roku są to zadania dot. planu urządzania lasu, przebudowy 
ul. Miejskiej, Grabowej, Sarniej i nadzoru inwestorskiego.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2023”. 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 



Ad. 4) 

Skarbnik Miasta Agnieszka Czarnecka powiedziała, że do rozdysponowania są 3 miliony. 
Pieniądze są fizycznie na koncie gminy i czekają na przeznaczenie ich na konkretny cel.  
Pierwsze 100.000 zł, które otrzymała gmina zostały przeznaczone na programy ochrony 
zdrowia w gminie, takie jak rehabilitacja dla mieszkańców. Nie ma określonego terminu 
wydatkowania tych środków, lecz zaznaczone jest, że powinny być one przeznaczone na 
przeciwdziałanie skutków COVID-19 w zakresie społecznym i  gospodarczym. Zgodnie z 
regulaminem gmina ma wytłumaczyć się z wydatkowania wygranych środków jedynie przed 
Radą Miasta. 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że każdy z Radnych powinien się zastanowić na jaki cel 
przeznaczyć środki. Pomysły Radnych będą wspólnie przedyskutowane na kolejnym 
posiedzeniu Komisji. Warto pomyśleć o takim zadaniu, z którego będą mogły skorzystać 
wszystkie grupy wiekowe.  

Radny Sławomir Lasota zaproponował wydatkowanie środków na ciąg pieszo-rowerowy pod 
torami WKD lub wykonanie ciągu pieszo-rowerowego prowadzącego do lasu Młochowskiego.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że ze względu na dowolność w wydatkowaniu 
wygranych środków, warto przygotować ankietę dla mieszkańców, w której będą mogli 
przedstawić swoje pomysły. Ankieta pomoże Radnym dowiedzieć się jakie są oczekiwania 
mieszkańców.  

Radna Dąbrówka Smolny poparła wystosowanie ankiety do mieszkańców, ponieważ to dzięki 
mieszkańcom gmina otrzymała środki i to na ich zdaniu powinien opierać się wybór sposobu 
przeznaczenia pieniędzy.  

Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że obawia się, że mieszkańcy przedstawią zbyt wiele 
pomysłów, z których większość będzie nie do zrealizowania. Radni powinni przygotować 
własne pomysły i dyskutować nad nimi wspólnie. Kolejnym etapem mogłoby być 
przedstawienie pomysłów opracowanych przez Radnych mieszkańcom w celu poznania ich 
opinii.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska zaproponowała przeznaczenie części środków z wygranych 3 
milionów na organizację ankiety wśród mieszkańców przez profesjonalną firmę zewnętrzną.  

Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że popiera ankietę dla mieszkańców, która 
mogłaby zostać przeprowadzona podczas kwietniowych wyborów. W ankiecie proponuje 
przedstawienie 3 pomysłów opracowanych przez Radnych.  

Radny Sławomir Lasota powiedział, że Radni sami powinni wypracować pomysły i dopiero 
wtedy zastanowić się w jaki sposób włączyć w cały proces mieszkańców.  

Radna Małgorzata Łaskarzewska zaproponowała za wygrane środki wykonanie remontu 
budynku przy ul. Błońskiej, w którym mieści się przychodnia Basis i Ośrodek Pomocy 
Społecznej.  

Na podstawie głosowania, członkowie Komisji wspólnie ustalili, że na kolejne posiedzenie 
Komisji przygotują pomysły co do wydatkowania nagrody zdobytej za największą liczbę osób 
zaszczepionych przeciw COVID-19.  



Ad. 5) 
Radna Dąbrówka Smolny zawnioskowała o zmianę projektu dekoracji świątecznej na ul. Jana 
Pawła II.  

Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że jarmark świąteczny był czynny w niedziele jedynie 
do godziny 16.00 przez co wiele osób nie zdążyło z niego skorzystać. Zawnioskowała o dłuższe 
godziny otwarcia jarmarku w przyszłym roku.  

Ad. 6) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 20.35. 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

Przewodnicząca Komisji  
     Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
Bożena Majewska 

 


